
СЪВЕТ ЗА ЕЛЕКТРОННИ МЕДИИ

П Р О Т О К О Л
№ 61

от заседание, състояло се на  03.10.2006 г.

ПРИСЪСТВАЛИ: доц. д-р Лилия Райчева, акад. Людмил Стайков, доц. д-р Маргарита 
Пешева, г-н Райчо Райков, г-н Стефан Димитров.
ОТСЪСТВАЛИ: г-жа  Мария  Стефанова  (командировка),  проф.Марко  Семов 
(болничен), г-н Милен Вълков (командировка), д-р Райна Николова (командировка)

ДНЕВЕН РЕД

Начало  на  заседанието  11,  00  часа,  водено  от  г-н  Р.  Райков,  председател  на  СЕМ, 
протоколист Г. Георгиева.

1.  Докладна  записка  с  вх.  №  013-730  от  02.10.2006  г. от  отдел  “Лицензии  и 
регистрации”. Докладва Б. Шабански.
2. Становище с вх. № 013-625-17 от 03.10.2006 г. от отдел ”Правен” във връзка със 
запитване  от  АББРО  относно  приложенията  към  конкурсните  документи  за 
предстоящото лицензиране. Докладва Р. Чемширов.
3.  Докладна записка  от  отдел “Правен” с  вх.  № 013-706-1 от  02.10.2006 г.  относно 
искания за достъп до обществена информация. Докладва Р. Чемширов.
4.  Докладна  записка  вх.  №  014-505-5  от  02.10.2006  г.  от  отдел  “Правен”  относно 
установено административно нарушения. Докладва Г. Бойчева.
5. Докладна записка с вх. № 013-725 от 02.10.2006 г. от направление “Мониторинг” 
относно  едноседмичен  фокусиран  мониторинг  на  “Радио  Веселина”.  Докладва  Т. 
Димитрова.
6. Информация с вх. № 013-564-26 от 03.10.2006 г. от доц. Л. Райчева за заседанието на 
Работна група МК за разработване на Концепция за цифровизация на телевизията в 
България.
7. Отчет от доц. Л. Райчева за командировката й в Кипър.
8. Писмо от “Би Би Си Радиоком” с молба за среща.
9.  Решаване  за  състава  на  техническата  комисия,  която  да  извърши  преглед  на 
подадените документи за обявените радиоконкурси. Докладва Председателя.

Разни:
• Покана  за  участие  във  фестивала  “Българската  Европа”  в  гр.  Русе  (17-21 

октомври 2006).

 Г-н  Райков  откри  заседанието  и  подложи на  гласуване  дневния  ред.  СЕМ гласува 
дневния ред без изменения и допълнения с 5 гласа “за”.

ПО ТОЧКА ПЪРВА:

1. Във връзка с докладна от отдел “Лицензии и регистрации” с вх. № 013-730 от 
02.10.2006 г.

I. Искане за откриване на процедура за провеждане на конкурс по чл. 116 
и  сл.  от  ЕТ  “Авер  медия  –  Георги  Марков”  –  осъществяване  на 
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радиодейност в гр. Пловдив, Пазарджик, Стара Загора, Сливен, Хасково 
и Кюстендил.  За посочените градове СЕМ е отправил вече запитвания до 
КРС – липсва честотен ресурс за гр. Хасково.  СЕМ РЕШИ  с 5 гласа “за” 
заявителя да бъде уведомен с писмо в 7-дневен срок .

II.   Искане  от  “Ритмо  Пловдив”  ЕООД,  вх.  №  027-1210/25.09.2006  г.,  за 
изменение на индивидуална лицензия за създаване на радиопрограма “Радио 
Ритмо” за гр. Пловдив:

1. Промяна на наименованието на програмата:  от “Радио Ритмо”  на 
“Радио  Атлантик”.  СЕМ  РЕШИ с  5  гласа  “за”   да  промени 
наименованието.

2. Т.  6.3.6.  Предавания,  подпомагащи  интеграцията  на  групи  в 
неравностойно положение и на рискови групи –  “предавания”  да се  
замени с “кампании”. СЕМ РЕШИ  с 5 гласа “за” да отложи решението си 
и да се произнесе след едноседмичен фокусиран мониторинг от 01.11.2006 
г.

СЕМ възложи на  направление  “Мониторинг”  извършването  на  едноседмичен 
фокусиран мониторинг от 01.11.2006 г на програмата на “Радио Ритмо”.

3. Т.  6.3.11.  Допълнителни  програмни  характеристики,  мотивирали 
НСРТ – да отпаднат. СЕМ РЕШИ  с 5 гласа “за” да отложи решението 
си  и  да  се  произнесе  след  едноседмичен  фокусиран  мониторинг  от 
01.11.2006 г. на програмата на “Радио Ритмо”.

III. Писма  на  КРС  вх.  №  027-1212  и  1211/18.09.2006  г.  относно   искания  за 
изменение на индивидуални далекосъобщителни лицензии, по реда на чл. 27, т. 6 от 
Закона  за  далекосъобщенията,  а  именно,  че  КРС  изменя  лицензии  за 
далекосъобщителна дейност след решение на СЕМ:

1. Заявление  от  “Инфопрес  и  Ко”  ООД  за  изменение  на 
индивидуална лицензия № 101-00773/01.12.2004 г. за осъществяване на 
далекосъобщения чрез налична и/или нова далекосъобщителна мрежа за 
наземно радиоразпръскване на радиосигнали в гр. Русе. СЕМ РЕШИ  с 5 
гласа “за” одобряване на нов работен проект за нова точка на излъчване.

2. Заявление  от  “Радио  Експрес”  АД  за  изменение  на 
идентификационните  данни   на  оператора  в  издадените  му  12  бр. 
индивидуални  лицензии.  СЕМ  РЕШИ  с  5  гласа  “за”  да  измени 
идентификационните данни.

IV. Уведомително писмо от “Метрорадио” ЕООД вх. № 027-1213/28.09.2006 г., във 
връзка  с  вписване  на  промени  по  партидата  на  дружеството  –  промяна  на 
наименованието на съдружника от “Метромедиа Интернешънъл Инк” на “Метро Радио 
Интернешънъл”  ЛЛС.  СЕМ  РЕШИ  с  5  гласа  “за”  да  измени  идентификационните 
данни.
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V.  Предложение  за  издаване  на  удостоверения  за  регистрация  на  тв  и 
радооператори.  След влизането в сила на Тарифата за таксите, събирани от СЕМ, би 
следвало  Съветът  да  започне  издаването  на  удостоверенията  на  регистрираните 
оператор.  Това действие  може да  се  предприеме  на  базата  на  извършената  преди 3 
години организация и подготовка (тогава прекратени): приетите проекти на образци на 
удостоверенията, разпечатване в базата на избрания изпълнител на поръчката и т.н.
СЕМ  РЕШИ  с  5  гласа  “за”  да  бъдат  издавани  удостоверения  на  регистрирания 
оператор.

VІ. Справка за дейността на лицата, получили временни индивидуални лицензии 
по реда на пар. 9а, ал. 2 – приложена към докладната. СЕМ прие справката.

ПО ТОЧКА ВТОРА:

Г-н Чемширов  изложи становището с вх. № 013-625-17 от 03.10.2006 г., приложено 
към протокола.
Доц. Пешева  каза,  че обсъжданото приложение 12 е било включено в общия пакет 
документи с  оглед спазване  на  медийния  плурализъм и концентрация.  Допълни,  че 
приема  аргументите  на  отдел  “Правен”,  но  поиска  да  чуе  тяхната  позиция  по 
отношение на неподписалите приложение 12 и какво е тяхната преценка за действие на 
СЕМ от правна гледна точка.
Г-жа  Петрова каза,  че  няма  законово  основание  за  подписването  на  подобна 
декларация, така че СЕМ може да изисква само документи, предвидени в закона. Каза, 
че разбира каква е целта да бъде подписана декларацията, но неподписването й не бива 
да има правни последици, подчерта, че това е личното й мнение. Участник, неподписал 
декларацията,  не може да бъде декласиран и да не участва в конкурса само на това 
основание.
Доц.  Пешева каза,  че  се  съгласява  с  мнението  на  г-жа Петрова,  но  допълни,  че  по 
същество се обезсилва Приложение 12 по този начин.
Г-жа  Петрова каза,  че  въпросът  е  доста  сложен,  защото  ако  лицето  Х  участва  в 
конкурсите за гр. Ямбол и се приеме, че печели конкурс за една от честотите като е 
подписало една подобна декларация, че се отказва от участие в конкурсите за другите 
честоти.
Г-н Райков каза, че не се отказва от участие, а се отказва да бъде класиран на първо и 
второ място.
Г-жа Петрова каза,  че  дори да е  така,  другите  участници в конкурса  ще обжалват 
решението на СЕМ, с което се определя лицето, спечелило конкурса. При положение, 
че ВАС отмени решението на СЕМ и върне въпроса за ново разглеждане, тогава лицето 
ще бъде поставено в неблагоприятна ситуация,  защото то доброволно се отказва  от 
участие  или  от  класиране  на  първо  или  второ  място  в  другите  конкурси,  което  на 
практика е същото. Ще възникнат основателни претенции към Съвета. Конституцията 
изисква лицата да бъдат третирани еднакво, да има равен старт, лицата да имат еднаква 
възможност за стопанска инициатива.
Доц. Пешева каза, че едновременното класиране на един и същ правен субект в повече 
от  една  честота  в  един  град  е  медийна  концентрация  и  това  е  бил  аргументът  за 
включване на това приложение 12. Допълни, че проблемът има етичен характер, защото 
най-влиятелната  неправителствена  организация  АББРО иска  от  СЕМ да легитимира 
медийната  концентрация  и  да  даде  зелена  улица  пред  евентуалната  бъдеща 
концентрация на честоти в ръцете на определен брой, ограничен кръг кандидати. Каза, 
че подкрепя правния отдел, но проблемът е етичен, защото се иска от СЕМ да направи 
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крачка назад и да се откаже да работи по посока срещу медийната концентрация, което 
е практика в европейската регулация.
Доц. Райчева също подкрепя становището и като реплика, каза, че от една страна тези 
лица  са  ощетени  в  едно  по-нататъшно  участие,  но  ще  бъдат  още  по-ощетени 
потребителите,  ако получат  5 еднакви  програми.  Зададе  въпроса,  какво се  случва в 
случай, че някой спечели конкурса на дадената честота и по някаква причина се откаже.
Г-н Райков каза, че се класира вторият, казано е в закона.
Г-жа Петрова каза, че по чл. 116 г, ал. 2 е казано, че при отказа и на втория участник, 
процедурата се прекратява и се обявява нов конкурс.
Г-н Райков каза,  че  иска  да  постави  един още “по-мръсен”  въпрос –  Алфа радио” 
кандидатства за 5-те честоти, не са подписали декларация, кандидатства с едни и същи 
документи за  5-те  честоти,  комисията  казва,  че  91.5 печели конкурса  и се изпада  в 
ситуацията, че печели за една честота не печели в другите. По-важният въпрос е, че 
декларацията не почива на правна основа. Предложи, след като е приложен документа, 
но не е подписан да не бъде пречка за участие в конкурса.
Г-н Шабански каза, че този разговор е закъснял и допълни, че всички трябва да се 
поставят на еднакъв принцип.
Доц.  Пешева предложи  да  не  се  прилага  това  приложение  12,  за  да  има 
равнопоставеност. Предложи да се напише писмо до АББРО, в което се казва, че СЕМ е 
разработил приложение 12 с оглед на плурализма и медийната концентрация, но след 
като  имат  такава  позиция  и  предвид  това,  че  не  всички  кандидати  са  подписали 
декларация,  СЕМ ще въведе  общ принцип  на  равнопоставеност  между  стопанските 
субекти и няма да зачита приложение 12.
Г-н Райков каза, че това звучи доста разумно. 
Доц. Райчева каза, че не е убедена в това.
Г-н Райков каза, че отменя обсъждането за следващо заседание като точка втора от 
дневния ред.

ПО   ТОЧКА ТРЕТА:  

Г-н  Чемширов  докладва  по  докладна  с  вх.  №  013-706-1  от  02.10.2006  г.  относно 
искания за достъп до обществена информация (докладната се прилага към протокола) и 
допълни, че СЕМ не разполага с подобна информация.
СЕМ РЕШИ и гласува с 5 гласа “за” да се препратят двете заявления, съответно до БНТ 
и БНР.

ПО ТОЧКА ЧЕТВЪРТА:

Във връзка с докладна (прилага се към протокола) от отдел “Правен” с вх. № 014-505-5 
от  02.10.2006  г.  относно  установено  административно  нарушения,  СЕМ  РЕШИ  и 
гласува с 5 гласа “за” да се наложи санкция на “България кабел ТВ” ЕООД.

СЕМ  възложи  с  5  гласа  “за”  на  Председателя  на  СЕМ  –  г-н  Райков  да  издаде 
Наказателно постановление на “България кабел ТВ” ЕООД за налагане на имуществена 
санкция в размер на 2000 лв..

ПО ТОЧКА ПЕТА:

Във връзка с докладна с вх. № 013-725 от 02.10.2006 г.от Т. Димитрова от направление 
“Мониторинг”  СЕМ  РЕШИ  с  5  гласа  “за”,  едноседмичният  фокусиран  мониторинг 
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върху  основните  програмни  характеристики  на  “Радио  Веселина”  за  градовете  Ст. 
Загора, Ямбол, Бургас, Хасково, Пловдив и София да бъде извършен след приключване 
на предизборната кампания за избор на президент и вицепрезидент от 01.11.2006 г. и да 
се изискат записи от 25.09.2006 г. до 01.10.2006 г.

ПО ТОЧКА ШЕСТА:

СЕМ прие Информацията  от доц.  Л.  Райчева с  вх.  № 013-564-26 от 03.10.2006 г.  и 
РЕШИ  с  5  гласа  “за”   проблема за  цифровизацията  и  промените  на  ЗЕС да  бъдат 
обсъдени на отделно заседание в понеделник 09.10.2006 г. в 10, 00 часа.

ПО ТОЧКА СЕДМА:

СЕМ прие отчета на доц. Л. Райчева с вх. № 013-602 от 02.10.2006 г.от командировката  
й в Кипър, който се прилага към протокола.

ПО ТОЧКА ОСМА:

СЕМ разгледа писмото от Би Би Си Радиоком ЕООД и РЕШИ   с 5 гласа “за”  да се 
срещне с г-жа Елена Хауърт на 04.10.2006 г. в 10, 00 часа.

ПО ТОЧКА ДЕВЕТА:

Относно  решение  за  състава  на  техническата  комисия  СЕМ  гласува  с  5  гласа  “за” 
предложението на председателя на СЕМ – г-н Райков да издаде заповед за състава на 
техническите  комисии,  които  да  извършат  преглед  на  подадените  документи  за 
конкурса за радиоодейност за честоти в гр. Ямбол. СЕМ реши да бъдат сформирани две 
комисии. Определя първата комисия да бъде с председател д-р Райна Николова - член 
на СЕМ и заместник-председател доц. д-р Маргарита Пешева – член на СЕМ, втората 
комисия  да  бъде  с  председател  г-н  Милен  Вълков  –  член  на  СЕМ  и  заместник-
председател г-жа Мария Стефанова – член на СЕМ. В състава на двете комисии да 
бъдат включени и по двама представители от отдел “Лицензиране и регистриране”, по 
двама представители от отдел “Правен” и по двама представители от отдел ”АИО”. 
СЕМ възложи на председателя на СЕМ – г-н Райков да издаде заповед за назначаване 
на комисиите, които във възможно най-кратък срок да си поделят относително по равен 
брой  подадените  заявления  на  участниците  в  конкурсите  и  да  започнат  работа  по 
прегледа на документите.

ПО ТОЧКА РАЗНИ:

• Във връзка с поканата за участие във фестивала “Българската Европа” в гр. Русе 
заявление  за  участие  направиха  доц.  М.  Пешева,  г-жа  М.  Стефанова  и  г-н 
Райков.

ПРИЛОЖЕНИ ДОКУМЕНТИ

1.  Докладна  записка  с  вх.  №  013-730  от  02.10.2006  г. от  отдел  “Лицензии  и 
регистрации”. Докладва Б. Шабански.
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2. Становище от с вх. № 013-625-17 от 03.10.2006 г. отдел ”Правен” във връзка със 
запитване  от  АББРО  относно  приложенията  към  конкурсните  документи  за 
предстоящото лицензиране. Докладва Р. Чемширов.
3.  Докладна записка  от  отдел “Правен” с  вх.  № 013-706-1 от  02.10.2006 г.  относно 
искания за достъп до обществена информация. Докладва Р. Чемширов.
4.  Докладна  записка  с  вх.  № 014-505-5  от  02.10.2006 г  от  отдел  “Правен”  относно 
установено административно нарушения. Докладва Г. Бойчева.
5. Докладна записка с вх. № 013-725 от 02.10.2006 г.от Т. Димитрова от направление 
“Мониторинг”  относно  едноседмичен  фокусиран  мониторинг  на  “Радио  Веселина”. 
Докладва Т. Димитрова.
6. Информация с вх. № 013-564-26 от 03.10.2006 г. от доц. Л. Райчева за заседанието на 
Работна група МК за разработване на Концепция за цифровизация на телевизията в 
България.
7. Отчет с вх. № 013-602 от 02.10.2006 г. от доц. Л. Райчева за командировката й в 
Кипър.
8. Писмо с вх. № 014-715 от 27.09.2006 г.от “Би Би Си Радиоком” с молба за среща.
9.  Решаване  за  състава  на  техническата  комисия,  която  да  извърши  преглед  на 
подадените документи за обявените радиоконкурси. Докладва Председателя.
Разни:

• Покана с вх. № 013-679-1 от 26.09.2006 г.за участие във фестивала “Българската 
Европа” в гр. Русе (17-21 октомври 2006).

ЧЛЕНОВЕ НА СЕМ

Г-н Милен Вълков /отсъства/            Г-н Стефан Димитров ……….

Д-р Райна Николова /отсъства/         Г-жа Мария Стефанова /отсъства/

Доц. Маргарита Пешева .............      Проф. М. Семов/ отсъства/

Акад. Людмил Стайков ..................  Доц. Лилия Райчева   ......................

Г-н Райчо Райков

Председател        ..........................
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